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Leren vliegen is lastig 
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U hebt het allemaal gehoord of gelezen. De vier 
partijen hebben een akkoord en we krijgen een 
regering. Verderop in deze Nieuwsbrief kunt u lezen 
wat de ouderenbonden vinden van dit akkoord. Het is 
een korte samenvatting van de reactie van de 
gezamenlijke ouderenbonden. 

KBO Ede gaat door met activiteiten. 
In 2025 bestaat KBO Ede 40 jaar en dat gaan we 
vieren. De jubileumcommissie is voor de eerste maal 
bijeengeweest en er zijn diverse ideeën geopperd. 
De officiële datum is 2 november 2025. U zult zeggen, 
dat duurt nog even, maar een goed georganiseerd 
jubileumfeest organiseren heeft tijd nodig. Wij zullen u 
de komende maanden op de hoogte houden van de 
vorderingen via de Nieuwsbrief. 

Er is meer goed nieuws. In oktober/
november organiseert KBO Ede een 
filmmiddag voor alle senioren in Ede. Dit 
gebeuren zal plaats vinden in Pathé Ede. 
Hier zullen wij u via de Nieuwsbrief en 
website over informeren. Lees de 
Nieuwsbrief en volg de website, hierin komt 
te staan hoe u zich aan kunt melden. Er zijn 170 
plaatsen. 
De Kerstlunch zal een ander karakter krijgen, waarbij de 
K van Katholiek centraal zal staan. Met deze mooie 
vooruitzichten kunt u de nazomer tegemoet zien. 
Ik wens u een mooie zomer toe en hoop u op onze 
middagen te ontmoeten. 

Ap Dominicus, voorzitter  4 juni 2024 

Voorwoord 
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Vrijwillige ouderenadviseurs (VOA’s) zijn speciaal opgeleide 
mensen die senioren helpen om antwoorden te vinden bij 
een hulpvraag. Dit kan op diverse gebieden zijn: wonen, 
welzijn, zorg, veiligheid, vervoer en financiën. 

Zij geven onafhankelijk en vrijblijvend informatie, 
voorlichting en advies aan leden en niet-leden, als service 
van KBO-PCOB. 

De ouderenadviseurs luisteren naar uw verhaal, zij zijn 
klankbord en informatiepunt. Zij zoeken samen met u naar 
een oplossing, maar u houdt zelf de regie. 

U kunt de (KBO) ouderenadviseurs bereiken via: 

Frans Bik Telefoon: 0318 84 29 92 
 email: fransbikkel1@gmail.com 

Ouderenadvies 

De digitalisering neemt snel toe. Probleem is dat een 
groot aantal mensen niet mee kan of wil gaan in deze 
ontwikkeling. Met de digitalisering is een vorm van 
fraude c.q. oplichting ontstaan. Gerichte voorlichting is 
een noodzaak. De mogelijkheid tot telefonisch contact is 
een noodzakelijkheid! 
De koopkracht voor senioren is vele jaren een 
ondergeschikt thema geweest. De voorstellen in het 
akkoord zijn een goed vertrekpunt. De koopkracht van 
gepensioneerden met een middeninkomen en zorg 
krijgen extra aandacht. 
De WW gaat terug van 24 maanden naar 18 maanden. 
Dat is voor werkende ouderen een slecht plan. Ouderen 
komen wanneer zij werkloos zijn niet snel meer aan een 
baan. 
De ouderenbonden hebben grote zorgen over dit plan. 
AOW en aanvullend pensioen zijn voor senioren de 
belangrijkste inkomstenbron. 
Het hoofdlijnenakkoord bevat een beperkt aantal 
maatregelen op fiscaal- en toeslagen terrein. Dat 
betekent een kleine lastenverlichting voor een aantal 
gepensioneerden. 
De seniorenbonden willen graag bijdragen aan een fijn 
en goed ouder worden voor alle senioren in Nederland. 

(Vervolg op pagina 4) 

1. Reactie van de gezamenlijke ouderen-
bonden op hoofdlijnen van het coalitieakkoord 

Samenvatting 
Op dit moment zijn er drie miljoen Nederlanders 65+. Dat 
zal in 2040 tot 5 miljoen gegroeid zijn. Met dit laatste 
getal zal de maatschappij zich moeten richten op deze 
toename. 

In het huidige akkoord is Volkshuisvesting prioriteit. Er is 
een stevige regie nodig om te zorgen dat de 
bouwdoelstellingen gehaald worden. Senioren willen 
graag zelfstandig blijven wonen. Wijken zullen hierop 
ingericht moeten worden, zodat eenzaamheid minder of 
nauwelijks voorkomt. 

De ouderenzorg verdient alle aandacht. Hierbij zullen 
gemeenten een grote rol moeten spelen. Versterking van 
de samenwerking tussen zorg thuis, in de wijken, 
alsmede verpleeghuizen is nodig. In het akkoord wordt 
gesproken over verpleegzorgplekken. 
Het activeren en stimuleren van bewegen is nodig. 
Welzijnsvoorzieningen op peil houden en erin investeren. 
De ouderenbonden kunnen zich vinden in dit akkoord. 

Vier berichten van het bestuur 



Nogmaals dit is een korte samenvatting van de 
opmerkingen die ouderenbonden hebben gegeven op het 
coalitieakkoord. 

Ap Dominicus 

4 juni 2024 

2. Opbrengst van Ede Doet waardebonnen en 
andere bijdragen 
Het streefbedrag van KBO Ede van € 5.200 voor een 
gezellige middag voor ouderen uit de gemeente Ede is 
gehaald. 
Specificatie van het opgehaalde eindbedrag: 

1. Totale Ede Doet waardebonnen van 3 perioden = € 1.975 
2. Bijdrage van Edese Stichting Idee in uitvoering = € 1.250 
3. Bijdrage van COSBO Ede = € 2.000 

4. Totaal opgehaalde bedrag = € 5.225 

In oktober of november organiseert KBO Ede een 
filmmiddag voor alle senioren in gemeente Ede. Dit 
gebeuren zal plaats vinden in bioscoop Pathé in Ede. Wij 
zullen u via de KBO Ede Nieuwsbrief en website t.z.t. 
informeren. Lees de Nieuwsbrief en volg de website hoe 
u zich aan kunt melden. Het aantal plaatsen is maximaal 
170. Wees alert.  
Namens het bestuur van KBO Ede bedanken wij 
iedereen die zijn Ede Doet waardebon heeft ingeleverd 
om de KBO Ede doelstelling voor de senioren te 
bereiken. 

Gijsbert van Ingen 

3. AGENDA Commissie O & O 
21 augustus: Verjaardagfeestje voor leden die dit jaar 
hun kroonjaar 80, 90 of 100 vieren (Op uitnodiging) 
18 september: Bingo 
16 oktober en 20 november: nog niet bekend 
18 december: Kerstviering in de Antonius Kerk, daarna 
Kerstlunch in de Franciscuszaal 

4. VERSLAG EXCURSIE Natuurcentrum Veluwe 
Op 15 mei zijn we naar het Natuurcentrum Veluwe 
geweest. Er waren 17 leden aanwezig, waarvan de helft 
met de fiets was gekomen. We werden ontvangen op het 
terras met koffie of thee en een koekje. Het zonnetje was 
er ook bij.  
Daarna zijn we naar binnen gegaan, waar de natuurgids, 
Harm Roseboom ons wat vertelde over de opgezette 
dieren in het centrum. Everzwijnen, dassen, vossen, 
allerlei vogels en natuurlijk de veelbesproken wolf. Het 
verhaal werd prettige manier verteld en eenieder kon 
tussendoor vragen stellen. 
Daarna mochten we rondlopen, souvenirs kopen of 
lekker op het terras zitten. Dit was echter van korte duur, 
omdat de wolken steeds groter werden en er onweer in 
de lucht zat. De fietsers wilden graag naar huis en na het 
opgeven van een raadsel werd de middag beëindigd. 

Het raadsel: op de puntjes moet hetzelfde woord 
ingevuld worden. 
Ik loop in de …….  
Als ik de wolken ……. 
Denk ik, dat wordt een ……. 
Kom je er helemaal niet uit, bel dan even met:  

Trudy van Schoonhoven 

Vervolg berichten van het bestuur 
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Tuin naast Natuurcentrum Veluwe 

 

Naast een belangenvereniging voor 55plussers zijn wij een gezelligheidsvereniging. U ontvangt als lid 11 keer per jaar 
het landelijke blad ONS Magazine en tegelijk ons lokale blad KBO Nieuwsbrief met actualiteit, tips, kortingen en 
informatie. De contributie voor onze vereniging, KBO Ede, bedraagt in 2024 € 26,50 per jaar voor een alleengaande en 
€ 46,00 per jaar voor een echtpaar of samenwonenden. 

Geef u op via telefoon 06-27 09 17 46, email: ledenadministratie@kbo-ede.nl of bezoek onze website: 
kbo-ede.nl. 

Word KBO lid 

Droedels 

D. e 

1 2 3 

V = D W 



‘Ik moet het klosje niet 
te veel gebruiken’, 
dacht ze. Maar ja, het 
was ook wel zo 
gemakkelijk om er 
even aan te trekken. 
Ze was zo graag ouder 
en volwassen, ze had 
zo graag een kindje. 
Ze kon er niet op 
wachten. Weer trok ze 
aan het koordje! Na 
enige tijd zag de 
prinses ineens dat het 
draadje bijna op was. En vol spijt riep ze uit: ‘Kon ik die 
overgeslagen uren en dagen maar opnieuw beleven...’ 
Dat ging niet! En zo kwam aan het leven van de prinses 
veel te vroeg een einde. 

Als je ouder mag worden, de levensdagen en -nachten 
gaan tellen, ontdek je dat ook de minder fijne dagen bij 
het leven horen. Er zijn dagen waarop de zon schijnt, je 
bent gelukkig, het leven kan niet kapot, maar er zijn ook 
dagen, waarop de donkere wolken langs trekken. Door 
tegenslag, ziekte voel je je soms verdrietig en alleen. Die 
dagen horen ook erbij, bij de één wat meer dan bij de 
ander. Niet voor niets dat we bijvoorbeeld aan mensen, 
die gaan trouwen, vragen om elkaar trouw te beloven in 
goede èn minder goede dagen. Een belofte die je dan 
nog amper kunt overzien, maar toch. 

Dan mag je weten: je staat niet alleen, je bent de eerste 
niet. Achter je staat een lange traditie van zoeken en 
vinden, voor je uit een lange rij van mensen die net als jij 
willen geloven in vrijheid, in liefde, trouw en samen 
ervoor gaan door dik en dun, in goede en kwade dagen. 
Laten we elkaar op die weg vooral vasthouden, opdat 
niemand verloren loopt, als het leven goed gaat maar 
juist ook dan wanneer het leven moeite kost. 

Em. Pastor Hans Lucassen 

Een sprookje, een levensles 

Voor deze vakantiemaanden reik ik u graag een verhaal, 
een sprookje aan, want sprookjes bevatten dikwijls een 
diepe waarheid waarmee je je leven als in een spiegel 
kunt bezien. Soms kunnen ze je helpen om jezelf in een 
ander perspectief te zien. Luistert u maar: 

Er was eens een prinses, een heel 
verwende prinses. Zij vierde haar 
verjaardag. Er was een fee op haar 
feest uitgenodigd. Zij gaf de prinses 
een klein pakje als 
verjaardagscadeau. Toen zij vol 
verwachting dat pakje open had 
gemaakt, keek zij teleurgesteld de 
fee aan: er zat namelijk een 
doodgewoon klosje garen in! ‘Wat 
kan ik daar nu mee doen?’ riep de 
prinses nijdig en ze stampte op de 
grond. Maar de fee zei: ‘Lieve 

prinses, dit is geen gewoon klosje garen, deze 
opgewonden draad is jouw levensdraad! Langzaam rolt 
die vanzelf af, elke dag een stukje... daar is niets aan te 
doen. Als de draad is afgerold, houdt jouw leven op! 
Maar als je dat wilt, dan kun je wel af en toe aan de 
draad trekken. Dan sla je een stukje van je leven over: 
een uur, een dag, een maand, een jaar... Maar ik zeg je 
er wel nadrukkelijk bij: gebruik het klosje alleen als je het 
écht nodig hebt, want anders zul je er misschien achteraf 
spijt van krijgen’. De prinses borg het klosje vervolgens 
veilig op in haar nachtkastje. 

Ongeveer twee maanden later kreeg de prinses hevige 
kiespijn. Plotseling herinnerde ze zich het klosje. Ze 
haalde het tevoorschijn, trok even aan het touwtje, en ja 
hoor: weg was de kiespijn. Een maand later lag ze met 
hevige koorts in bed. Weer trok ze een stukje aan het 
koordje en zo verdween de koorts. En zo geschiedde: bij 
een moeilijk werk, bij liefdesverdriet of wanneer ze zich 
verveelde, trok ze telkens weer even aan het touwtje. 

Pastorale bijdrage 
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theeglaasje en tapt uit de ene leiding 
thee. Deze thee is heel donker en 
bitter. Daarna verplaats je het glaasje 
en tap je heet water uit de andere 
leiding. 

In het hotel waar de foto werd 
gemaakt, was geen apparaat met twee 
leidingen, maar een groot reservoir 
met heet water en bovenop theepotten 
met sterke thee, Hier dus wel thee uit 
een pot schenken en dan heet water 
uit de leiding toevoegen. 

Mary-Ann Borggreve 

In het vorige nummer hebt u een 
artikeltje over theezetten kunnen lezen. 

Afgelopen maand zijn Theo en ik naar 
Turkije geweest. Een land waar veel 
thee wordt gedronken. 

Daar heb je in je hotel 
’s morgens geen 
theezakjes. 

Er staat een groot 
apparaat met twee 
leidingen. 

Je neemt een 

Thee, een vervolg 



Lopen, lopen en maar lopen en “afzien”, dat is het beeld 
dat ik heb bij de Nijmeegse vierdaagse. 

In juli is het weer 
zover. De “walk of 
the world”, in het 
Nederlands, de 
“wandeling van de 
wereld”. 

Ach ja, 
tegenwoordig moet 
alles in het Engels. 
Bijzonder is het wel, 

de Nijmeegse vierdaagse is het grootste 
wandelevenement ter wereld. 

Er zijn meer dan 45.000 deelnemers. De jongsten zijn 11 
jaar, de oudsten in de negentig. 

Uit allerlei landen komen wandelaars naar Nijmegen voor 
dit evenement. Zomaar meedoen is er niet bij. Je moet je 
van tevoren aanmelden, waarbij er onderscheid in 
aanmelding is tussen mensen, die al eens eerder 
meededen en “debutanten”. 

Om je goed voor te bereiden op dit fenomeen worden er 
trainingen aangeboden. 

Er is nog veel meer wat speciaal bij de Vierdaagse hoort: 
een vlag, souvenirs, onder andere een miniatuur 
Waalbrug en een speciale Monopoly uitgave, maar ook 
feesten en niet te vergeten De Via Gladiola. 

Op de laatste dag van de vierdaagse wordt de Sint 
Annastraat omgedoopt in Via Gladiola. Hier komen alle 
deelnemers doorheen om naar de finish te gaan. Kun je 
bijna niet meer, dan lukt het toch dankzij de 

aanmoedigingen van het publiek. 
En dan… krijg je bloemen en kun je het vierdaagse 
kruisje ophalen. 

Hoe is dit zo gekomen? 
Het leek het leger een goed idee om ter bevordering 
van de conditie een vierdaagse mars te organiseren. 
Op 1 september 1909 was de start. Die dag gingen 296 
militairen en 10 burgers vanuit diverse startplaatsen op 
weg naar Breda. Daarna is er steeds gelopen vanuit 
één startplaats. Er werd gestart in Arnhem, Utrecht, 
den Bosch en Breda. Vanaf 1925 is Nijmegen de 
vierdaagse stad. 

In 1928 gingen er ook wandelaars uit andere landen 
meedoen. Het festijn kon een aantal keren niet 
doorgaan door oorlogsomstandigheden en Corona. 
Een dieptepunt was 2006. Na 
de eerste dag werd de 
vierdaagse afgelast. Op de 
eerste dag waren door de 
warmte twee wandelaars 
overleden. 

Er zijn nog veel meer weetjes, 
één wil ik er noemen, namelijk 
de deelname van rolstoelers. 
Dat is begonnen in 1995, 
overigens krijgen zij pas vanaf 
2009 een kruisje. 

Veel lopers krijgen blaren. In 
2022 zijn er bij de medische 
posten 14.532 blaren geprikt. 

Mary-Ann Borggreve 

Wandelen 
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Zonder onze medewerking kunnen bedrijven zich niet 
aan de regels van de UPV houden. 

Dus niet zomaar “afval” in de container gooien. Eerst 
nagaan of er wat met het weg te gooien product kan. 
Textiel kan in de containers, die bij diverse winkelcentra 
staan. Soms is de kringloop een optie. Tegenwoordig 
kun je kleding voor hergebruik kwijt bij meer dan 800 
winkels met een PostNL punt. 

Zie www.reshare.nl/dobbi. In Ede doet JUMBO Ede 
Stadspoort mee. 

Mary-Ann Borggreve 

Waar staat deze afkorting voor? 
De Uitgebreide Producenten Verantwoordelijkheid (UPV) 
is een combinatie van regels die ervoor zorgen dat 
bedrijven die producten maken ook verantwoordelijk zijn 
voor het inzamelen en hergebruiken van het afval van die 
producten. 
De Inspectie Leefomgeving en Transport (ILT) zorgt 
ervoor dat de UPV-regels worden gevolgd. 

Het komt erop neer dat we zuiniger met van alles moeten 
omgaan. Dat van oud papier weer papier wordt gemaakt 
weten we al jaren. Dat eigenlijk alles weer overnieuw 
gebruikt kan worden begint tot ons door te dringen en 
wordt door de UPV gestimuleerd. 

UPV 



Mevr. P. Schueler-Aalbers 

Welkom nieuwe leden 

bloedlancet. Prik zo dicht mogelijk tegen de huid een 
gaatje in de boven- en onderzijde van de gesloten 
blaar. 

 Druk het daarna voorzichtig leeg met een gaasje en 
vang het vocht op ook met een gaasje. 

 Dek de blaar steriel of zo schoon mogelijk af. 

 Was de handen voor en na het behandelen. 

Is de blaar toch opengegaan, bijvoorbeeld door de 
wrijving van de schoen of een kledingstuk? Dan is het 
belangrijk de open blaar zo steriel mogelijk weer af te 
dekken. 

Mary-Ann Borggreve 

Bron: Oranje Kruisboekje, 28
e
 druk 

Hier een beschrijving hoe je volgens de richtlijnen van 
het Oranje Kruis (de instelling van de EHBO examens) 
moet handelen bij een blaar. 

Wat te doen bij een gesloten blaar 

 Laat gesloten blaren zo veel mogelijk intact. 

 Dek een gesloten blaar steriel of zo schoon mogelijk 
af. 

 Maak in verband met infectiegevaar gesloten blaren 
alleen open, als deze echt hinderlijk is. 

 Wil je de blaar toch doorprikken? Ontsmet de huid dan 
voor en na het doorprikken met een 
huidontsmettingsmiddel. 

 Prik de gesloten blaar door met een steriele naald of 

Blaar behandelen 
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Uw e-mailadres 

Oproep: doorgeven van uw e-mailadres 

E-mail wordt ook door onze vereniging steeds meer gebruikt voor communicatie met 
onze leden. We willen daarom graag een bestand maken met e-mailadressen van onze 
leden. Wilt u daaraan meedoen? Stuur dan een e-mailbericht naar onze 
ledenadministratie. 
Het adres is: ledenadministratie@kbo-ede.nl o.v.v. “ik doe mee”. 

Wij gaan met 

onze tijd mee, 

doet u mee? 

Welkom 

Blaren 

Wandelen is een fijne sport 
Zeker als het zomer wordt! 
Trek de wandelschoenen aan 
Ga, bij het kraaien van de haan. 
Zon erbij is reuzefijn, 
maar ’n buitje mag er ook wel zijn. 

Dan……… opeens een zere voet 
als je verder lopen moet! 
Heftig! Bij de grote teen 
felle pijn! Da’s heel gemeen! 
Tsjonge, jonge da’s niet mis; 
Als dát maar geen blaartje is. 
Even op één beentje staan, 
schoen en sokje uit gedaan 

en dan zie je: ’t is echt waar 
een levensgrote, heuse blaar! 
Dat wordt: “einde oefening”. 
Prikken in dat nare ding. 
Eerste hulp is in de buurt, 
zo dat het lijden niet lang duurt. 
Uit de tas wordt dan gehaald 
’n grote, enge, scherpe naald! 
Even tanden op elkaar; 
prikken, pleister…. dan is ’t klaar. 
’t Is geweldig en niet mis, 
Dat EHBO er is. 

Theo Borggreve 



Wij zijn opgegroeid in een gezin met ons drieën, mijn 
oudste zus, broer en ik als jongste. Mijn grote zus was 
een echte oudste. Ze nam verantwoording, beschermde 
ons en regelde vaak zaken. Dat was niet alleen in onze 
jeugd zo, maar dat bleef ze doen toen wij allang het huis 
uit waren en ieder een eigen leven leidden. 
Ze wad wel relaties, maar bleef vrijgezel. Wij, mijn broer 
en ik trouwden en vormden ieder een eigen gezin. Wij 
kwamen ergens in Nederland te wonen, de reden was 
het werk van mijn broer en mijn man. Het hoort bij het 
leven dat je kiest voor een plek die past bij werk en 
plezierig wonen. Toen onze ouders stierven regelde zus 
Femke als vanzelfsprekend de afwikkeling en dat vonden 
mijn broer en ik natuurlijk best, het is veel gedoe. 

Maar ja, 3 jaar geleden kreeg mijn broer te maken met 
ziekte en werd bedlegerig. Ook mentaal ging hij achteruit. 
Vorig jaar overleed Femke, eigenlijk nogal plotseling. Ze 
had wel steeds meer lichamelijke klachten, maar ze had 
de mentaliteit van niet zeuren en doorgaan. 

Omdat mijn broer al redelijk verzwakt was kwam het 
regelen van haar uitvaart en de afwikkeling van haar 
erfenis zwaar op mijn dak. Ik had er nog nooit echt mee 
te maken gehad, ook niet toen mijn eigen partner 
overleed. Toen nam de notaris een groot deel van de 
afwikkeling op zich. 

Het bleek dat Femke een testament had en daarin had ze 
bijna alles geregeld. Hoe de uitvaart moest zijn, wie de 
executeur moest worden en naar welke goede doelen 
allemaal geld zou gaan. Omdat mijn broer niet echt in 
staat was de wil van Femke uit te voeren ben ik maar 
begonnen. Hij was in het testament als executeur 
benoemd. Had zus dat maar aangepast! Helaas ging er 
van alles mis. Gelukkig was de uitvaart wel mooi en 
waardig verlopen, maar het contact met de notaris, 
verzekeringsmaatschappijen en Femke’s bank verliep 
dramatisch. Ik was namelijk in het testament niet 
benoemd als executeur, daar begon het al mee. Ik had 

wel de gegevens en 
apparaten om bij de 
bank de rekeningen 
te betalen en 
degelijke, tot ik liet 
weten namens mijn 
overleden zus 
zaken te gaan 
regelen. 

De rekening werd 
geblokkeerd. Maar ik had 
geen machtiging. Ze 
wilden bij de bank ook niet 
uitleggen hoe ik dat moest 
regelen. Dan sta je ineens 
met de rug tegen de muur. 
Ik moest ervaren dat de 
Wet ter voorkoming van 
witwassen en financieren 
van terrorisme (Wwtf) 
mensen zoals ik volledig 
machteloos maken en dat 
deze draak van een wet 
het voor mij en ieder 
ander in zo’n positie onmogelijk maakt om te doen wat 
redelijkerwijs mogelijk moet zijn. Zo is de 
begrafenisondernemer veel te laat betaald en er liggen 
inmiddels meer rekeningen en aanmaningen te 
wachten. Om de belastingaangifte van 2023 te kunnen 
doen heb ik gegevens nodig van mijn zus die ik van de 
bank wil, maar de medewerking was nul. Ik kon het toch 
online regelen? Dan moet je wel weten hoe en waar en 
er toegang toe hebben! De helpdesk leek eerder op een 
afwimpeldesk en de toegewezen accountmanager een 
harde vrouw.  

Het uitruimen van het huis van Femke in Ede verliep ook 
lastig. Ze had kostbare verzamelingen, maar toen ik 
probeerde daar een andere verzamelaar of opkoper 
voor te vinden bleek al snel dat er weinig belangstelling 
voor was. Als er al interesse voor was bleek er amper 
iets voor gegeven te willen worden. De kringloopwinkels 
die kwamen kijken voor het restant van de inboedel 
wilden ook niet toezeggen om ‘alles mee te nemen’. Ze 
wilden alleen zelf kiezen, de rest moest maar een 
container voor komen. En dat terwijl de meeste meubels 
een pittige aankoopprijs hadden, weinig tot geen 
gebruikssporen en van hoge kwaliteit. Ik noem 
bijvoorbeeld stoelen en bank van LeoLux. 

Ik ben nog helemaal niet toegekomen aan de 
verwerking van het verlies van mijn zorgzame zus. We 
zijn meer dan een half jaar verder. Het huis moet ook 
nog verkocht worden. Ik hoop dat ik binnenkort kan 
beginnen met rouwen, maar voor nu zit ik nog tot over 
mijn oren in de ellende die deze afwikkeling met zich 
mee brengt. 

Roos van Wermeskerken Genderen 

Waarschuwing voor vakantiegangers 

Reist u van de zomer met de auto door België, weest dan op uw 
hoede. De Belgische Federale Wegpolitie (WPR) controleert op een 
veel slimmere manier op snelheid dan hier in Nederland. Hun 
mobiele radar wordt verstopt en de controlerende agent, soms in 
burger kleding, zit onopvallend ergens in de buurt. 

Hiernaast een foto die gemaakt is door een Nederlandse toerist die 
bij toeval de radar herkende, al was dat best moeilijk.  

De erfenis 
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Wat is er mis in de Nederlandse samenleving. Het lijkt 
erop dat steeds meer zonder beperkingen moet mogen, 
ongeacht de gevolgen. Zowel bij terechte en onterechte 
protesten slaat de verloedering toe. Zowel private- als 
gemeenschapseigendommen worden beschadigd en 
vernield. Geen rekening wordt meer gehouden met de 
belangen van anderen en de mening van 
minderheidsgroepen blijken steeds belangrijker te 
worden. Overheden (Rijk, Provincie en Gemeente) 
gedogen steeds meer, bang dat het anders tot excessen 
komt waarbij wordt vergeten dat het protest of de 
demonstratie op zich al een exces is. Te denken valt aan 
de bezettingen van grote wegen in en rond Amsterdam, 

Den Haag en Rotterdam, maar ook aan de recente 
acties van zogenaamd studenten bij de Universiteiten. 
Niet alleen is de overgrote meerderheid van onze 
bevolking het niet met deze acties eens, maar zij 
draaien indirect ook nog eens op voor de opgelopen 
schade aan wegen en gebouwen, aan vernield 
inventaris en aan de economische gevolgen van de 
acties. Ik ben niet tegen demonstraties, ook niet tegen 
die door kleine minderheden in onze samenleving, maar 
ik vind wel dat de gevolgen binnen de perken moet 
blijven. Starheid in standpunten, zoals nu blijkt bij de 
studentenrellen, belemmert de mogelijkheid over de 
problemen te debatteren. Deelname van niet-studenten 
daaraan riekt naar opruiing, vandalisme en criminaliteit 
om van de onacceptabele bedreiging door verwerpelijke 
methoden (gooien van ammoniak, vuurwerk etc.) van 
politie en ME nog te zwijgen. 

Het is tijd dat overheden maar ook de rechterlijke macht 
harder gaat optreden om deze excessen te bestrijden en 
voorkomen. Leeftijdsgenoten herinneren zich 
waarschijnlijk nog het optreden van de marine in 
Rotterdam en Amsterdam waarbij het over was met het 
relschoppen. Laksheid in optreden en veroordeling zoals 
nu het geval is, nodigt alleen uit tot nieuwe en 
verdergaande rellen. Onze maatschappij verloedert. 

Beuningen, 

Leo H.D.J. Booij 

Column Verloedering 
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Alles groeit, 
behalve ons 
 pensioen! 



Tijdens de lezing met als titel ‘Gehackt of een virus’ 
oktober 2022 in de Bosroos hebt u al een filmpje kunnen 
zien van 4 swingende politici in rode kostuums die een 
leuk kerstliedje zongen. De aanwezigen waren er snel 
achter die woensdagmiddag. Dit kon niet waar zijn. De 
vraag was die middag niet, maar nu wel: “Hoe is het 
gemaakt?” Het antwoord op die vraag is de toegenomen 
intelligentie van software. 

AI staat voor artificial intelligence oftewel kunstmatige 
intelligentie. 
Er zijn al veel 
artikelen in de 
media 
verschenen 
met een 
nieuwsgierige 
inslag of met 
angst voor het 
onbekende. Er 
ontstond een 
nieuwe golf van complottheorieën. AI is de mogelijkheid 
van een apparaat om te leren, te plannen en slim te 
combineren. Creativiteit hoort er volgens sommige 
definities ook bij, maar dat gaat mij te ver. In een later 
stadium kan dat nog komen. 

Een Amerikaanse professor beweerde kortgeleden dat 
echte AI niet voor de gewone mens of voor kleine 
bedrijven toepasbaar zou zijn. Dit omdat AI alleen op een 
zeer dure supercomputer zou kunnen werken. Dat is 
misschien waar voor de AI-machine, die niet alleen kan 
leren, combineren, deduceren en andere 
wetenschappelijke logica kan volgen, maar ook 
creativiteit vertoont. Albert Einstein was in zijn jonge 
jaren helemaal niet zo’n briljante leerling, maar wel 
vreselijk creatief in zijn denken. 

Wat nu al wel kan, is dat grote bedrijven als Amazon, 
Microsoft en Google hun AI-software toepassen bij 
enkele van hun producten. Microsoft werd ineens veel 
besproken toen ze ChatGPT lanceerden. De ‘machine’ 
zat nog vol fouten.  

Maar er zit weldegelijk een zelflerende module in 
ChatGPT, het wordt vanzelf steeds beter. 
Google gebruikt AI al in zijn zoekmachine google.com. 
Diverse websites die slim gebruik maakten van de oude 
zoekdefinities van Google kwamen vroeger bovenaan te 
staan en nu alleen als een pagina ook echt de tekst 
bevat waarnaar de zoeker op zoek is. Bij Google kunnen 
bedrijven betalen om hoog in de ranglijst te komen 
staan. Houd er rekening mee dat malafide bedrijven dat 
ook doen. AI wordt al geruime tijd gebruikt om foto’s of 
video’s mooier te maken of zelfs aan te passen. Nu kan 
AI mooie fantasieafbeeldingen maken. 

Crimineel gebruik 
Helaas wordt elk nieuw gereedschap niet alleen voor 
goede doelen gebruikt. Criminelen hebben steeds vaker 
een overhemd aan of een nerd T-shirt. Daar wil ik mee 
zeggen dat u inmiddels niet vreemd moet opkijken als u 
wordt gebeld door uw neefje of nichtje terwijl dat toch 
echt een boef is. Stemmen kunnen met AI al redelijk 
overtuigend nagemaakt worden, net zoals er volop foto’s 
op internet te vinden zijn van bekende Nederlanders in 
adamskostuum of pornografische omstandigheden. 
Besef dus dat u vaker zult moeten bedenken of iets wel 
echt is. Het beste is afkappen, nadenken en zelf initiatief 
nemen. Belt een bekende, geliefde of de bank met 
vragen om geld, uw gegevens of zo? Kap het beleefd af 
en bel zelf naar degene die u ‘meende’ aan de lijn te 
hebben. Idem met appjes of email. 

Consumentenprogramma’s 
Max Meldpunt, Kassa en Radar besteden regelmatig 
aandacht aan de manieren waarmee criminelen hun 
slachtoffers benaderen, het zou voor uw eigen 
bescherming goed zijn die onderwerpen te blijven 
volgen, ook als u geen smartphone of computer heeft. 

AI is een niet te stuiten ontwikkeling die de snelheid van 
ontwikkelingen in het algemeen alleen nog maar sneller 
zal maken. Voor velen van ons zal het moeilijker worden 
om bij te houden. 

Erik Erkelens 

AI: Artificial Intelligence 
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De persoon die de berg verplaatste,  
was de man die begon met het wegdragen van de kleinste stenen. 

Zen Meester 

Op elke 2
e
 woensdag van de maand om 14.00 uur wordt er door de parochie een ontmoetingsmiddag voor senioren 

georganiseerd. Deze vindt plaats in de Franciscuszaal van de Antoniuskerk, Stationsweg 112 te Ede. Indien vervoer 
een probleem voor u is, kunt u contact opnemen met het secretariaat van Katholiek Ede, tel. 0318 61 06 92. 

Ontmoetingsmiddag voor senioren 



Gaat er iets mis met een schip en komen de opvarenden 
in gevaar dan spreken we van drenkelingen. 

Soms lees je verhalen van vroeger dat drenkelingen, die 
het lukte levend land te bereiken werden beroofd. 
Gelukkig is dat niet altijd zo geweest. In de Bijbel lezen 
we dat het schip waarmee Paulus naar Rome wordt 
gebracht bij Malta schipbreuk lijdt en dat de bewoners 
heel vriendelijk zijn voor de schipbreukelingen. 

Georganiseerd reddingswerk bestond nog niet. 
In oktober 1824 wordt een reddingspoging ondernomen 
als het schip De Vreede vergaat voor de kust van 
Huisduinen (bij Den Helder). Hierbij komen zes redders 
om het leven. Een maand later wordt in Amsterdam de 
Noord- en Zuid-Hollandsche Redding Maatschappij 
opgericht en een goede week daarna in Rotterdam de 
Zuid-Hollandsche Maatschappij tot Redding van 
Schipbreukelingen. De eerste redding onder de vlag van 
de nieuwe maatschappij is op 26 december. Met een 
roeireddingboot worden voor de kust van Egmond aan 
Zee vijf schipbreukelingen gered. 

Deze maatschappijen zijn doorgegaan met hun werk en 
tegenwoordig is er één organisatie, namelijk de KNRM. 

In november is de 200ste verjaardag. Dit jaar zijn er 
daarom veel activiteiten. Er is een jubileumboek, er zijn 
havendagen, diverse exposities in musea en in oktober 
een jubileumvoorstelling in Luxor Rotterdam. 

Het jubileumjaar 
eindigt met een 
Gala. 

Je kunt donateur 
worden van de 
KNRM. Dan krijg 
je het tijdschrift 
“De 
reddingsboot” 
een paar keer per 
jaar. Daar staan 
allemaal achtergrondverhalen in. 

Een van de verhalen volgt hier: 

PAKJESBOOT VAST 
Tijdens de intocht van Sinterklaas in Vlissingen liep de 
goed gevulde Pakjesboot vast in de ondiepe 
haveningang van Vlissingen. De reddingsboot van 
Cadzand, die bij de intocht aanwezig was, wist met de 
aanwezige loodsboot de Sint en Pieten aan wal te 
brengen, zodat het feest kon doorgaan. De pakjesboot 
kwam bij vloed weer los, zodat de rest van de lading 
gelost kon worden aan de kade. 

Mary-Ann Borggreve 

Bron: website KNMR en De reddingsboot verslag 253 

Adviseren 
Tegelijkertijd kunnen mensen minder snel een beroep 
doen op allerlei voorzieningen en worden ze geacht 
langer voor zichzelf te zorgen en bij problemen hun eigen 
netwerk aan te spreken. Toegepast gerontologen 
adviseren de doelgroep en bieden begeleiding bij de 
uitvoer van het overheidsbeleid. Daarnaast kunnen zij 
bijvoorbeeld stafmedewerker worden op het gebied van 
wonen/kwaliteitszorg bij een stichting/instelling of 
overheid. Een personeelsafdeling van een bedrijf 
adviseren over hoe zij de werkomgeving kunnen 
aanpassen voor oudere werknemers is ook een 
mogelijkheid. 

Stigma opheffen 
Ilse Schoormans (27) uit Eindhoven studeerde onlangs af 
als eerste toegepast gerontoloog van Nederland. Ze 
volgde de studie in deeltijd na eerst als verpleegkundige 
te hebben gewerkt. ‘Ik merkte dat er vaak nog heel 
stigmatiserend wordt gedacht over ouderen en ouder 
worden, terwijl dat in mijn beleving helemaal niet meer 
klopt met de realiteit. Mensen willen bijvoorbeeld ook 
helemaal niet meer worden aangesproken als ‘ouderen’ 
of ‘senioren’, omdat zij zich helemaal niet zo voelen. Die 
woorden probeer ik in mijn communicatie dus zoveel 
mogelijk te vermijden.’ Ze is de oprichter van de 
Thuisleefgids. 

Bron: Fontys, Thuisleefgids 

Fontys Hogeschool Verpleegkunde onlangs de eerste 
afgestudeerde toegepast gerontoloog van Nederland af 
op de arbeidsmarkt: Ilse Schoormans. Zij mag zich vanaf 
nu ‘vergrijzingsdeskundige’ noemen. 

De nieuwe ‘vergrijzingsdeskundigen’ 
kunnen bijvoorbeeld gemeenten, 
bedrijven en instellingen helpen om 
beter in te spelen op hun ouder 
wordende doelgroep. Toegepast 
gerontologen richten zich op de 
vergrijzing en ontgroening en 
bestuderen senioren in de leeftijd van 
50+ tot 100+. Ze worden opgeleid als 
generalisten waardoor ze op meerdere 
domeinen kunnen ondersteunen. De accenten liggen op 
wonen, vrijetijdsbesteding, arbeid, welzijn, 
maatschappelijke participatie en zorg. 

Meer actieve 50-plussers 
De groeiende behoefte aan dergelijke nieuwe 
professionals is het gevolg van maatschappelijke en 
demografische veranderingen en de transformatie die de 
vijftigplusser in de afgelopen jaren heeft ondergaan. 
Anders dan pakweg dertig jaar geleden maken 
vijftigplussers nog volop deel uit van de maatschappij. Ze 
werken, reizen en sporten en zijn een koopkrachtige en 
mondige groep. 

Drenkelingen 

Gerontoloog 
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Bekkenbodem
Het is mijn wekelijkse bezoek aan het zorgcentrum. Ik sta 
geduldig te wachten tot een tweede glazen schuifdeur 
openschuift. Binnen spot ik een aantal ouderen aan een ronde 
tafel. Enkelen herken ik. Een van hen heeft me in het vizier als 
ik voorbij wandel. Ik durf te wedden dat ik goed word bejegend, 
beter dan op andere plekken. 

Mevrouw Hekkema, een 84-jarige vrouw met krulspelden 
in wit haar, veert op en beweegt haar gestrekte linkerarm 
zijwaarts omhoog. ‘De spuit heeft geholpen, dokter.’ 
Een kale man met ingevallen gezicht, meneer Vroom 
(89), begint op een neer te hupsen. ‘Die prednison werkt 
als een trein.’ 
Als reactie daarop zingt mevrouw Broersma (8o) een 
bekend wijsje. Aan het eind: ‘Hoort u? Ik heb weer lucht 
dankzij uw kuurtje.’ 

Ik steek een duim de lucht in. ‘Fijn om te horen!’ Dan 
vervolg ik mijn weg naar mijn patiënte van vandaag, 
Netty van der Stroom. Ze is 79 en nog een fitte tante. Op 
de derde verdieping heet ze me in een camelkleurige 
fauteuil welkom in haar ruime appartement. 

Ze valt met de deur in huis: ‘Ik voel nattigheid, dokter.’ Ik 
neem plaats in de fauteuil tegenover haar. ‘Drupjes en 
soms een hele straal’, gaat ze verder. ‘Kent u de 
uitdrukking: ik pies in mijn broek van het lachen?’ 
Die ken ik. En dat overkomt haar. Ze heeft meer 
voorbeelden. ‘Bij het optillen, zelfs als ik nies of hoest.’ 
Netty lijdt aan urine-incontinentie. Zo erg dat ze het 
zorgcentrum niet zomaar verlaat. 

Er zijn twee vormen. Netty heeft stressincontinentie. 
‘Maar ik heb geen stress, dokter’, sputtert ze tegen. ‘Dit 
is andere stress’, weet ik haar te overtuigen. 

Over de oplossingen is ze glashelder: ‘Geen ingrepen 
meer, geen pillen en geen zeefjes.’ Netty’s benaming 
voor de pessaria. Bekkenbodemspieroefeningen ziet ze 
wel zitten. Na kort lichamelijk onderzoek doe ik enkele 
oefeningen voor. In de stoel en op bed. Netty doet ze 
fanatiek na. 

Weer een week later ontdek ik haar op de begane 
grond tussen de andere mensen aan tafel. ‘Dag dokter’, 
roept ze blij. Ze leunt omhoog op de armsteunen van 
haar stoel en maakt schokkende bewegingen naar 
voren en naar achteren met haar bekken. 

De vrouw naast haar kijkt haar onthutst aan. ‘Net, dat 
kun je toch niet maken?’ Netty stopt. ‘Trees, dat zijn 
oefeningen voor de bekkenbodem. Wat dacht jij dan?’ 
Trees kleurt. ‘0, ik dacht al: wat ordinair.’ 

Rutger Verhoeff, 

beschrijft wekelijks wat 
hij in zijn 
huisartsenpraktijk 
meemaakt.  
De namen zijn 
geanonimiseerd en/of er 
is toestemming 
gevraagd aan patiënten. Bron: AD van 7 april jl. 

Thuis sparen met contant geld 
Het kan fijn zijn om contant geld in huis te hebben. 
Bijvoorbeeld omdat je de boodschappen liever contant 
betaalt, of die ene vakantie makkelijker bij elkaar spaart als 
je het geld ergens apart legt. De Rijksoverheid geeft aan 
dat er geen limiet geldt voor de hoeveelheid geld die je in 
huis mag hebben. Of het nu gaat om een paar tientjes, een 
paar honderd euro of meer: je mag het in huis bewaren. 

Contant geld opgeven bij de belastingaangifte 
Hoewel er geen limiet geldt, moet je contant geld in 
sommige gevallen wel opgeven bij de belastingaangifte. 
Als je alleenstaand bent en meer dan € 653 in huis hebt, 
moet je dit aangeven bij de Belastingdienst. Als je een 
fiscaal partner hebt, is die grens hoger. Dan moet je vanaf 
€ 1.306 aangeven dat je contant geld in huis hebt liggen. 
Goed om te weten: hierbij tellen óók cadeaubonnen mee. 
Tel de waarde hiervan dus op bij je contant geld om na te 
gaan of je boven de voor jou geldende grens uitkomt. 

Mary-Ann Borggreve Bron: diverse websites 

Hoeveel geld mag u maximaal contant betalen? 
Op het moment van schrijven is er geen maximum voor 
het uitgeven van contant geld. Als u bijvoorbeeld een 
tweedehandsauto van € 22.000 aanschaft, dan mag u dit 
in theorie cash afrekenen. Mits u toevallig € 22.000 
contant op zak heeft tenminste. Doet u een contante 
transactie van boven de € 10.000? Dan moet de verkoper 
een cliëntenonderzoek doen, volgens de zogeheten Wet 
ter voorkoming van witwassen en financieren van 
terrorisme (Wwft). 

Na 2025: maximaal 3.000 euro contant betalen? 
Het is de bedoeling dat er op termijn wel een 
maximumbedrag voor contante uitgaven komt. Die 
bovengrens moet € 3.000 worden. In 2019 heeft het 
toenmalige kabinet al een wetsvoorstel met deze 
maatregel ingediend. 5 jaar later is dit wetsvoorstel nog 
altijd in ontwikkeling. Maar het is de bedoeling dat er voor 
31 maart 2025 toch nog een verbod op contante 
betalingen van boven de € 3.000 komt. 

Huisartsenpost 

Wat is het maximumbedrag dat u contant mag betalen? 

Pagina 12 NIEUWSBRIEF KBO 

Moeder Overste 
Ik wil graag even over uw dochter praten." zegt de nieuwe schoonzoon tegen zijn schoonvader. 
"Ik ben nu al een maand met haar getrouwd, maar we doen het bijna nooit. Ze lijkt wel een non!" 
"Wacht even..." zegt de schoonvader, "... dan roep ik even Moeder Overste erbij!" 

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/geldzaken/vraag-en-antwoord/contant-geld-thuis-bewaren#:~:text=In%20Nederland%20geldt%20er%20geen,in%20huis%20heeft%20telt%20mee.
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/geldzaken/vraag-en-antwoord/grote-aankopen-met-contant-geld
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2024/04/16/ministers-willen-door-met-verbod-op-contante-betalingen-boven-%E2%82%AC3.000
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2024/04/16/ministers-willen-door-met-verbod-op-contante-betalingen-boven-%E2%82%AC3.000


Elk ministerie heeft zijn eigen taak, die wordt uitgevoerd 
door ambtenaren. Bij provincie en gemeente is dat niet 
anders. Deze ambtenaren ontvangen loon. 

De politieke kijk op zaken 
De huidige onderhandelende partijen in de formatie 
hadden ons, het volk, beloofd dat ze zouden gaan 
bezuinigen op het overheidsbudget. U weet zelf dat dit te 
maken kan hebben met het slopen van subsidiepotjes, 
maar snijden in het overheidspersoneel kan ook geld 
opleveren. 
Afremmen van de asielstroom kan geld opleveren, maar 
elke maatregel heeft zijn gevolgen. 

Cijfers 
Eerst een paar getallen, die geven 
weer wat er gebeurt. Tijdens de 
kabinetten Lubbers wilde men 
ambtenaren ontslaan, maar aan 
het eind van de rit waren er juist 
meer. Tijdens de reorganisaties 
was er ander en nieuw personeel 
nodig om de verstoringen van de 
afvloeiing te ‘repareren’. Dat 
waren vaak adviseurs, 
specialisten en andere 
hoogopgeleide mensen. Markant: 

Er verdwenen 12.800 ambtenaren en de politiek wilde 
meer blauw op straat, dus kwam er meer politie. Zo 
kwam er niets terecht van de krimp en werd het groei. 
Het aantal rijksambtenaren heeft jaren achtereen 
geschommeld tussen de 110.000 en 115.000 fte 
(voltijdequivalent). 

In 2023 liep het aantal fte’s op naar 148.000, een groei 
van 22% ten opzichte van 2018. 
Een overheid die veel moet regelen, veel uitzonderingen 
hanteert en efficiënt wil werken grijpt naar 
automatisering. Waar automatisering recent fout ging 
spreekt men van de toeslagenaffaire. Om de menselijke 
maat terug te brengen moest een afdeling toeslagen ‘met 
de hand’ alles controleren. Dat is een arbeidsintensieve 
klus en daar was zoveel personeel voor nodig dat het 
aantal medewerkers meer dan verdubbelde. Dus groeide 
het ambtenarenapparaat. 

Hetzelfde geldt voor de aardbevingsschade in 
Groningen. Een computer kan de schade niet bepalen, 
dat is mensenwerk. Dus worden er mensen ingehuurd of 
in dienst genomen. 

Beleid 
De diverse ministeries doen veel aan beleid. Er zijn 
beleidsmedewerkers in dienst die een (nieuwe) wet 
implementeren, evalueren en erover rapporteren. Bij de 
overheid zijn beroepen die liggen in de uitvoerende 
sfeer. De politiemedewerker op straat is uitvoerend. Wat 
er op kantoor zit aan personeel heeft andere taken. De 
NVWA (Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit) kan 
alleen zijn werk doen door bedrijven te bezoeken en 
onderzoek te plegen, dat is uitvoerend. Als er op zulke 
activiteiten wordt bezuinigd, dan komt het werk in het 
gedrang. Er zal minder politie op staat te zien zijn, 
minder bedrijven en waren zullen getoetst worden. 
Kortom de burger zal dan zelf beter moeten opletten. Als 
er door de huidige coalitiepartners bezuinigd gaat 
worden, laat het dan op ambtenaren zijn die de meeste 
tijd achter hun bureel zitten en niet op de uitvoerenden. 
Die laatsten hebben wij hard nodig om het 
ambtenarenapparaat menselijk te houden. Denk maar 
eens aan de mensen die een loket bemensen, die 
contact onderhouden met de 
gedupeerden van de 
toeslagenaffaire of de slachtoffers 
van de gaswinningsschade. 
Mogelijk krijgen wij straks nog een 
PFAS-schandaal, nu deze stof in 
hobbykip eieren is gevonden en in 
diverse recreatieplassen. 

Conclusie 
Bezuinigen is zinvol, maar dan 
wel graag op de juiste plekken. Niemand zit erop te 
wachten dat de inkomstenbelasting, de 
vermogensbelasting en de WOZ omhooggaan. 
Bovendien is ons team (uw redactie) niet blij met de 
aankondiging dat de BTW op cultuur en boeken van het 
lage naar het hoge tarief zou kunnen gaan. Deze 
nieuwsbrief wordt daar ongeveer 12% duurder door… 

Erik Erkelens Bron: www.rijksoverheid.nl 

zoals creditcard gegevens, bankrekeningnummers en 
NAW-gegevens. 

Hoe te handelen als u wel eens via Ticketmaster een 
kaartje hebt gekocht? 

Verander snel uw wachtwoord en houdt er rekening mee 
dat u benaderd kan worden door een 
vriendelijk persoon die veel van u 
schijnt te weten. Er wordt op internet 
levendig gehandeld in deze gevoelige 
gegevens van u, dus weest alert! 

Bron: techzine.nl 

Als u internet gebruikt zult u vaker gevraagd worden om 
niet alleen een naam en wachtwoord te gebruiken, maar 
ook te doen aan tweevoudige verificatie (2FA). Denk aan 
het gebruik van DigiD en andere belangrijke internet 
toepassingen, die combineren dat met een extra e-
mailcontrole of een SMS naar uw mobiele telefoon. 

Kort geleden zijn we bijna 1 miljoen wachtwoorden 
gestolen via Ticketmaster, Santander en Advance Auto 
Parts. Dat kon vermoedelijk omdat een online omgeving 
om websites te ontwikkelen (Snowflake.com) mogelijk is 
gehackt door iemand. Hierbij zijn waarschijnlijk gevoelige 
gegevens in verkeerde handen terecht zijn gekomen, 

Kostenposten bij de overheid 
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Aan de gemeente Ede is de vraag gesteld of er in Ede 
sprake is van over- of onderbewoning. Daar zijn bij de 
gemeente geen cijfers over bekend. Het Europese 
statistiekbureau Eurostat geeft cijfers per land, die kunt u 
in de tabellen bekijken. Zowel in koop als huurhuizen in 
Nederland is onderbewoning vaak voorkomend. In Ede 
ook, zeker in sommige buurten. Er is in de berekeningen 
van uit gegaan dat stellen 1 slaapkamer gebruiken, een 
alleenstaande 1 slaapvertrek en kinderen afhankelijk van 
leeftijd en geslacht 1 kamer of een halve kamer 
gebruiken. Zijn er slaapkamers over, dan spreken wij 
over onderbewoning. 

De gehele gemeente Ede heeft 123.550 inwoners, 
waarvan 19% ouder is dan 65, dat zijn er dus ± 23.475. 
In Ede staan 52.435 woningen waarvan een onbekend 
aantal gereserveerd is voor 55+. Het lijkt er op dat de 
gemiddelde woning 2,4 bewoners heeft.  

Toekomst 
Het is allang bekend dat Nederland vergrijst en met die 
vergrijzing ontstaan andere woonwensen bij mensen. 
Een andere verhouding tussen eengezinswoningen en 
seniorenwoningen is nodig om de grijze golf op te 
vangen. In de huidige praktijk zien wij juist een 
toekomstig gebrek aan seniorenwoningen. Door diverse 
omstandigheden wordt er juist veel nieuwbouw gepleegd 
met voornamelijk eengezinswoningen. Dat is bijvoorbeeld 
te zien op het Kazerneterrein en in Kernhem. Typen 
seniorenwoningen kunnen zijn: appartementen, 
gelijkvloerse woningen, ouderencentra en zorgcentra. 
Opvallende ontwikkeling is dat er een groeiend aantal 
chronisch zieken, jonger dan 55 jaar, een 
seniorenwoning toegewezen krijgt. 

Beleid 
Jarenlang is de regering actief bezig geweest met 
beleid dat moest uitmonden in een toename van zorg bij 
de mensen thuis. Bejaardenhuizen werden gesloopt. 
Wat de motivatie is geweest om dit beleid in te zetten is 
mij een raadsel. 
In de jaren 60 en 70 van de vorige eeuw werd namelijk 
al gesproken over de naoorlogse babyboom. Die 
generatie heeft gezorgd voor een snelle groei van het 
aantal inwoners van Nederland. Daarna is de 
bevolkingsaanwas weer afgenomen. De babyboomers 
zijn de ouderen van nu. Een andere toename van 
65plussers is dat de gemiddelde leeftijd alsmaar hoger 
wordt. Dit is mede een soort van vergrijzing. Tot slot is 
het niet populair meer om een groot gezin te hebben. 
Dat maakt dat er relatief niet veel jongeren bij komen. 
Wie ooit heeft bedacht dat ouderen vooral thuis moeten 
blijven wonen is de vraag. Natuurlijk willen sommigen 
dat, totdat het niet meer kan. Dan ontstaat er urgentie, 
met wachtlijsten en alle gedoe van dien. 

Wonen in Ede 
Het zou mooi zijn als onze gemeente een breed scala 
aan maatregelen neemt om ouderen ruimte te geven 
om te kunnen gaan wonen of blijven wonen op een 
plezierige en passende wijze. De voorgenomen sloop 
van 2 grote en hoge flats (Van Eekelen- en Merlijnflat) 
zal een verstoring van de toch al bescheiden 
doorstroming in de huursector tot gevolg hebben. 

Erik Erkelens 

Diverse bronnen 

Seniorenwoningen in Ede 
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Over ruim een jaar viert onze “club” het 40-jarig jubileum. 

Er is een jubileum comité gevormd en er is een eerste 
bijeenkomst geweest. Verschillende ideeën zijn geopperd 
en de comitéleden gaan aan het werk. Het is nog te 
vroeg om met concrete plannen bij u te komen. Reken 
erop dat het comité haar best doet om er iets moois van 
te maken. 
Namens comité 40 jaar jubileum KBO Ede, 

Mary-Ann Borggreve 

KBO Ede - 40 jarig jubileum in 2025 
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Op vrijdag 12 juli gaan wij samen uit eten bij het Italiaanse restaurant Villa Brutus 

aan het Museumplein 3 in Ede. Naast de menukaart kunt u van de glutenvrije & 

allergenenkaart bestellen. Jullie zijn om 18.00 uur welkom. 

Alléén vanaf 4 personen kan het samen uit eten door gaan. 

Na de zomer starten we weer op vrijdag 13 september. Op de website en in de 

KBO Ede Nieuwsbrief van september leest u hierover meer. Verder wens ik 

iedereen een fijne vakantie en een mooie zonnige zomer. 

Voor aanmelding of informatie kun je contact opnemen met:  

Marja Ankoné, tel.: 0318-62 00 31. 

Samen uit eten 

Er zijn in het museum op enkele 
dagen in juli t/m september lezingen 
die de moeite waard zijn om bij 
wonen. Het is nodig u van te voren 
op te geven voor zo’n lezing, want 
de ruimte is beperkt. 

Bent u liefhebber van monstransen? 
Er is een aardige collectie van deze 
attributen in dit museum. 

Zie ook www.catharijneconvent.nl 
voor meer informatie. 

Wat dacht u van een dagje naar het 
Catharijne Convent in Utrecht? De hele 
zomer nog is er een tentoonstelling over 
‘Christendom  & slavernij’. Het Christendom 
blijkt namelijk in de tijd dat mensen tot slaaf 
werden gemaakt een Bijbelse achtergrond 
te hebben. De tentoonstelling doet op een 
zo objectief mogelijke manier recht aan 
deze geschiedenis. Veel Nederlanders zijn 
van de slavenhandel rijk geworden.  

In het museum kunt u via schilderijen het 
‘beeld’ bekijken van toen en nu door de 
ogen van de kunstenaars. 

Dagje uit 

Geschenk 

Wat een gegeven 
Bezield te mogen leven 

Bedenk dit geschenk 

Ada Benting 

Heeft u aftrekposten? 
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Wat er is te doen 

Agenda KBO en PCOB 

Op de bijeenkomst van KBO Ede en PCOB zijn de leden van beide seniorenverenigingen van harte welkom. 
Bij activiteiten met een beperkte capaciteit hebben leden van de eigen afdeling voorrang. 

KBO Programma  

 21 augustus - Verjaardagfeestje voor leden die dit jaar hun kroonjaar 80, 90 of 100 vieren (Op uitnodiging) 

 18 september - Bingo 

 18 december - Kerstviering in de Antonius Kerk, daarna Kerstlunch in de Franciscuszaal 
De bijeenkomsten vinden plaats in de zaal van het appartementencomplex “De Bosroos”, hoek rotonde 
Proosdijerveldweg/Veenderweg. Ingang aan de Rozenlaan. Aanvang 14.00 uur, tenzij anders vermeld. 

Op www.kbo-ede.nl kunt u onze activiteiten ook vinden 

PCOB Ede Lunteren Programma  

 Informatie op www.pcob.nl/afdelingen/ede/ 

De bijeenkomsten zijn in “Rehoboth”, Driehoek 11 te Ede, tenzij anders vermeld. 

PCOB Bennekom Programma  

 Informatie op www.pcob.nl/nieuws/activiteiten-pcob-bennekom. 

Standaard locatie voor de activiteiten: Gemeentecentrum De Brink, Brinkstraat 39 in Bennekom. 

Oplossingen Droedels 

1. E in d punt 

2. V is 

3. Tegen w in d 

4. In t er na at 

5. G rond wet 

6. Dr in g en d 


